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Beantwoording motie 30 ‘Beweging erin’

Geachte leden van de commissie Beheer,

Tijdens de begrotingsbehandeling op 9 november is motie 30 ‘Beweging erin’ 
aangenomen (2017/535148). In de motie wordt het college opgedragen om nog in 
2017 met voorstellen te komen, die tot zeer snelle uitwerking leiden van de korte 
termijn maatregelen benoemd in de brandbrief van ‘023 Bereikbaar!’ dd. 4 oktober 
2017 (bijlage 1).

Naar aanleiding van de brandbrief heeft het college op 3 november jl. een 
antwoordbrief gestuurd naar 023 Bereikbaar!. Hierin is per voorgestelde maatregel 
aangegeven in hoeverre hieraan gewerkt wordt, wat de planning hiervan is en of 
hier rekening mee is gehouden in de begroting (bijlage 2). In antwoord op de brief 
van het college heeft 023 Bereikbaar! op 15 november een aanvullende brief 
gestuurd, waarin zij vragen om verduidelijking (bijlage 3). Deze brief is door de 
gemeente beantwoord op 22 december (bijlage 4). Ek verwijs voor de concrete 
voorstellen per maatregel naar de antwoordbrieven (bijlage 2 en 4).

In zijn algemeenheid valt op dat een groot aantal voorstellen van 023 Bereikbaar! 
zich richt op de autobereikbaarheid van Haarlem. Niet al deze voorstellen passen in 
het beleid van de gemeente. Daarin is er namelijk juist voor gekozen om 
autoverkeer meer om de stad heen te laten rijden en om binnen die ring meer in te 
zetten op verblijfskwaliteit (o.a. meer ruimte voor groen en spelen) en duurzamer 
vormen van mobiliteit, zoals lopen, fietsen en openbaar vervoer1. Dit strookt niet 
met de aanleg van meer asfalt voor auto’s. Extra asfalt en een betere doorstroming 
voor het autoverkeer verleiden nieuwe reizigers om de auto te gebruiken in plaats 
van de fiets of het openbaar vervoer. Op deze manier worden de doelstellingen van

1 Structuurvisie Openbare Ruimte 2040 Groen en bereikbaar (raadsbehandeling december 
2017)
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de gemeente op het gebied van duurzaamheid en gezondheid niet gehaaid. Extra 
asfalt voor auto’s gaat bovendien vaak ten koste van ruimte voor andere 
modaliteiten. Dit doet afbreuk aan de inzet op multimodale bereikbaarheid die 
vanuit economisch oogpunt gewenst is. Door meer ruimte te geven aan andere 
modaliteiten zullen mensen eerder de auto laten staan. Als mensen in plaats van de 
auto de fiets nemen, komt zowel op de weg als bij de mensen zelf de ‘beweging 
erin’. Op die manier wordt dubbel gehoor gegeven aan de titel van de motie.

Samenvattend komen de antwoorden op de voorstellen van 023 Bereikbaar! erop 
neer dat aan diverse korte termijn maatregelen al wordt gewerkt. Een aantal andere 
maatregelen wordt onderzocht en kan (als hier goedkeuring en budget voor komt) 
worden uitgevoerd. Tenslotte is er nog een klein aantal maatregelen waar niet aan 
wordt gewerkt, omdat deze niet passen binnen het gemeentelijk beleid. Voor wat 
betreft de maatregelen die nu in onderzoek zijn, wordt op basis van de uitkomsten 
van het onderzoek, een voorstel gedaan aan de raad. Vervolgens is de keuze aan u 
om hier al dan niet prioriteit aan te geven en budget voor te reserveren in de 
begroting.

Ik verwacht u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.

I
I
■

*

Met vriéndelijke groet.



Aan het college van Burgemeester en Wethouders 
van Haarlem 
Grote Markt 1 
-per email-

onderwerp: maatregelen bereikbaarheid

Haarlem, 4 oktober 2017

Geacht college,

Op 20 juni schreven wij u een brandbrief o\ie\- het toenemende bereikbaarheidsprobleem van onze stad. 
We hebben daarna twee gesprekken gehad met enkele ambtenaren. De oogst van de brandbrief, naast uw 
schriftelijke beoordeling ervan en die twee gesprekken: drie mogelijke onderzoeken.
Vanwege dat voor ons teleurstellende resultaat, bijgaand nu enige door ons voorgestelde maatregelen.

Waarom onze zorgen?
Objectieve gegevens van TomTom bepaalden dat onze stad vorig jaar de nieuwe filehoofdstad van 
Nederland was geworden. De Vitaliteitsbenchmark 2017 van Goudappel Coffeng toont onder meer aan, 
naast veel positieve punten, dat de bereikbaarheid van onze stad een ernstig aandachtspunt is.
Immers, onze binnenstad, de bedrijvige Waarderpolder en de woningen in de Sportheldenbuurt zijn voor 
automobilisten vaak moeilijk bereikbaar.
De titel van de ontwerp-Structuurvisie Openbare Ruimte noemt u "Haarlem 2040: Groen en Bereikbaar."
Zó lang kunnen wij niet wachten.

Samen doen
Het huidige collegeprogramma heet 'Samen doen' en via banners nodigt u ons uit om samen te werken 
aan de bereikbaarheid van onze stad.
Graag doen we daarom hierna enkele voorstellen van maatregelen die bij realisatie een stevige impuls 
zullen geven aan de verbetering van de bereikbaarheid en de doorstroming.
De economische belangen en de groei van de stad schreeuwen om concrete maatregelen in plaats van een 
visie zonder enig realisatievoornemen tot 2040.
Wij bepleiten concrete maatregelen, nog dit jaar, in 2018 én tijdens de aanstaande college- en 
raadsperiode. De uitvoering van de vergezichten uit de SOR komt te laat.

Wij denken graag met u mee, we werken graag met u mee én we zijn bereid ons steentje bij te dragen. 
Binnenkort nodigen wij u uit voor een goed gesprek over de bijgaande voorstellen.

Met een vriendelijke groet,
"023 Bereikbaar I"
Industriekring Waarderpolder, Bruno Giebels (woordvoerder) 
Haarlem Centraal, René Kint
Vereniging Eigenaren Binnenstad Haarlem, Frans Baars 
Koninklijke Horeca Nederland, Haarlem, Falco Bloemendal 
Wijkraad Sportheldenbuurt, Marije Schoonhoven 
Wijkraad Heiliglanden / de Kamp, Annelie Bulsing 
Wijkraad Binnenstad, Hugo van der Wees 
Wijkraad, Burgwal, Jan Huizinga 
Wijkraad Vijfhoek, Raaks en Doelen, Dick Smit 
p/a: bereikbaarheid023@xs4all.nl

cc: de gemeenteraad, ambtenaren SOR, Centrum Management Groep



Maatregelen bereikbaarheid 023
categorieën qua tijdvak van realisatie: 

a- 2017 
b- 2018
c- raads- en collegeperiode 2018-2022 
d- de SOR-plannen

Voor alle maatregelen geldt dat deze zo veel mogelijk in 
samenhang bezien dienen te worden.

1) Bevries de tarieven van de P-garages

2) Houd de route Kennemerbrug/Kennemerplein open

3) Voer de adviezen uit vermeld in de schouw bewegwijzering P-garages (oktober 2016)

4) Voorbereiden verbreding Waarderweg

5) Bevorder de doorstroming op de Oudeweg route door de VRI systemen vanaf de Fly-over tot na de 
Prinsenbrug (en v.v.) op elkaar af te stemmen, rekening houdend met het langzame verkeer (fietsers, 
voetgangers).

b-
5) Leid bestemmingsverkeer binnenstad naar een logische P-route (vergt overleg met RWS over 
omwisseling bebording/routes A9 'Haarlem-Zuid' en 'Haarlem').

6) Zorg dat inkomend en uitgaand verkeer naar en van onze P-garages de juiste richting inslaat

7) Verbeter de bewegwijzering t.b.v. voetgangers van het NS station naar de binnenstad 
(onze bezoekers moeten zich mede welkom voelen door de levendigheid in de stad)

8) Verbeter het serviceniveau (o.a. toiletten) van onze P-garages

9) Verleg de lijnbusroute van de Kruisweg (vrijhouden rode loper) naar de Jansweg/Parklaan 

c-
10) Leid doorgaand verkeer om de binnenstad (binnenring Vondelweg en buitenring Velserboog) 
m.b.v. "dynamisch verkeersmanagement" (2011 Regionale Bereikbaarheidsvisie). Ontmoedig 
doorgaand verkeer aan de noordzijde van het station.

11) Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch-systeem (naar 
Maastrichts model)

12) Zowel de stad uitgaand verkeer als inkomend verkeer dient een goede doorstroming te krijgen

13) Realiseer, vervroegd, verdubbeling van de Waarderweg (pag. 17 concept-investeringsplan 2016- 
2021; pag. 36 Concept-meerjarig gebiedsprogramma 2019-2023)

14) De Oudeweg (met intact laten van de huidige in- en uitrijdroutes van de Sportheldenbuurt) en de 
Vondelweg verbreden; de Vondelweg rechtstreeks op de Westelijke Randweg doen aansluiten; Plan B: 
op de Jan Gijzenkade ruimte maken t.b.v. een route naar de Westelijke Randweg; de brug 
Spaarndamseweg/Vondelweg/Jan Gijzenkade verbreden



15) Realiseer uitbreiding van capaciteit van het P&R gebied nabij NS Spaarnwoude (mede i.v.m. komst 
outlet Halfweg)

16) Realiseer een P garage nabij de Koepel/NS werkplaats

17) Sluit de openbare P-garage Station en transformeer deze als garage voor bewoners/bedrijven

18) Realiseer twee (ondergrondse) fietsgarages op de Nieuwe Groenmarkt/Krocht (werk met werk 
maken) & het Houtplein/Grote Houtsraat

19) Versnel de uitvoering van de beoogde fietsroutes genoemd in de SOR en realiseer voor fietsen meer 
parkeerplekken in de Binnenstad (zie ook het recente advies van de werkgroep Fietsparkeren)



Gemeente Haarlem 1
Haarlem

Retouradres Postbus 511, 2003 PB Haarlem

023 Bereikbaar!
-per email -

Datum 
Ons kenmerk 

Contactpersoon 
Doorkiesnummer 

E-mail 
Onderwerp

3 november 2017 
2017/503630 
K. Bodewes 
023-5113388 
kbodewes@haarlem.nl
Reactie op brief‘maatregelen bereikbaarheid’

Geachte dames en heren.

Allereerst dank voor uw brief waarin u voorstellen doet om de bereikbaarheid van 
de stad te verbeteren. Wij zijn blij met uw aanbod om hierover mee te denken, mee 
te werken en uw steentje bij te dragen.

De maatregelen die u voorstelt, hebben wij met interesse bekeken en we lezen veel 
goede suggesties. Aan de meeste van deze maatregelen wordt door de gemeente ook 
al gewerkt. In uw brief en de toelichting die u hierop heeft gegeven tijdens de 
bijeenkomst van 31 oktober in de Waarderpolder, geeft u aan teleurgesteld te zijn 
over het tempo waarin dit gebeurt. U ziet liever sneller resultaat.

In deze brief gaan we per maatregel in op uw voorstel en de planning, maar 
allereerst willen wij een misvatting uit de wereld helpen. In uw brief haalt u de 
Structuurvisie Openbare Ruimte 2040 aan, waarbij u aangeeft dat u niet kunt 
wachten op een visie zonder enig realisatievoomemen tot 2040. Gelukkig kunnen 
we zeggen dat dit laatste niet het geval is. Hoewel het jaartal 2040 wordt genoemd, 
is dit in de visie een stip op de horizon. Een aantal projecten/trajecten uit de visie 
loopt al, anderen kunnen op korte termijn starten en weer anderen vragen een 
langere adem. Na vaststelling van de visie wordt een uitvoeringsprogramma 
voorgelegd aan de raad, waarin concrete maatregelen worden genoemd inclusief 
planningshorizon.

Wij begrijpen dat u liever vandaag dan morgen concrete maatregelen uitgevoerd 
ziet. Tegelijkertijd is het belangrijk om te beseffen dat regionale samenwerking 
essentieel is om veel van de voorgestelde maatregelen te kunnen realiseren 
(organisatorisch en/of financieel). De afgelopen jaren heeft de gemeente daarom 
geïnvesteerd in het beter organiseren van deze samenwerking. In 2013 heeft 
Haarlem, samen met de gemeenten Bloemendaal, Heemstede en Zandvoort, de 
Bereikbaarheidsvisie Zuid-Kennemerland vastgesteld. Ten laste van het hieraan 
gekoppelde mobiliteitsfonds worden projecten ter verbetering van de regionale 
bereikbaarheid uitgevoerd. Sinds dit jaar zijn voor het samenwerkingsverband een
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programmamanager en een lobbyist actief, die zich respectievelijk richten op de 
uitvoering van de projecten en de positieverbetering in het netwerk van spelers 
(organisaties, overheden, bedrijfsleven, etc). Projecten die voor de komende jaren 
op de planning staan, zijn o.a. verbetering kruispunten Amerikaweg/Schipholweg 
en Amerikaweg/Boerhaavelaan, aanleg ontbrekende schakels van het regionale 
fietsnetwerk en uitbreiding fietsenstallingen bij NS stations Bloemendaal en 
Heemstede-Aerdenhout.
Naast het samenwerkingsverband Zuid-Kennemerland participeert de gemeente 
Haarlem in diverse trajecten die vallen binnen het ‘Gebiedsgerichte Programma 
Bereikbaarheid van, naar en in de Metropoolregio Amsterdam’. In dit programma 
werken gemeenten, provincie, vervoerregio Amsterdam en het Rijk samen. Het 
overkoepelende programma verzamelt input uit studies als MIRT Noordwest 
Amsterdam (NOWA), MIRT Oostkant Amsterdam, MIRT Stedelijke 
Bereikbaarheid, Metropolitane fietsroutes en OV-toekomstbeeld om te komen tot 
een evenwichtig programma. Recentelijk is het onderzoekstraject MIRT Noordwest 
Amsterdam (NOWA) afgerond. Naar aanleiding daarvan start het Rijk naar 
verwachting een MIRT verkenning naar het Rottepolderplein, waarbij de regio’s 
Zuid-Kennemerland en IJmond zich er hard voor maken dat ook de Velserboog 
hierin wordt meegenomen.

Het kost tijd voordat bovenstaande trajecten hun vruchten afwerpen. Hierdoor kan 
het lijken alsof de gemeente Haarlem geen prioriteit geeft aan de bereikbaarheid 
van de stad. Dit is echter niet het geval. Om u meer inzicht te geven in de voortgang 
van de diverse (lange termijn) trajecten en concrete maatregelen, stellen wij voor 2 
a 3x per jaar bij elkaar te komen voor een bereikbaarheidsoverleg. Daarin willen we 
ook agenderen hoe we de krachten kunnen bundelen om zaken (sneller) voor elkaar 
te krijgen.

Na het schetsen van de context, gaan wij nu in op de door u genoemde maatregelen.

1) Bevries de tarieven van de P-garages.
Er zijn momenteel geen plannen om de tarieven van de P-garages te verhogen 
(afgezien van inflatie). Binnen het maatregelenpakket moderniseren parkeren is 
juist sprake van een tariefsverlaging voor het maximale dagtarief in de 
parkeergarages van de Dreef (van €25,- naar €12,50) en het uurtarief van 
Stationsplein (van € 2,98 naar € 2,25 per uur). Deze tariefsverlaging gaat begin 
2018 in.

2) Houd de route Kennemerbrug/Kennemerplein open
Deze route blijft voorlopig open. Wanneer er concrete plannen zijn voor de 
afsluiting van deze route voor het autoverkeer, zoals in de SOR wordt beschreven, 
worden de consequenties hiervan eerst nader onderzocht en in samenhang met 
ondersteunende maatregelen in de stad bekeken.

2017/503630
2

1 MIRT staat voor Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport. Het MIRT 
richt zich op financiële investeringen in ruimtelijke programma's en projecten waarbij de 
Rijksoverheid samenwerkt met decentrale overheden.
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3) Voer de adviezen uit vermeld in de schouw bewegwijzering P-garages (oktober 
2016)

Een deel van deze adviezen wordt momenteel uitgevoerd. Er wordt een aantal 
ontbrekende borden bijgeplaatst, waardoor het huidige parkeerverwijssysteem weer 
compleet is. Dit kan worden gedaan binnen de huidige begroting.
De meer ingrijpende maatregelen die zijn genoemd in de schouw, zoals een 
aanpassing van de parkeerring en andere benamingen van de parkeergarages, 
worden in 2018 meegenomen bij de actualisatie van het parkeerverwijspfan van de 
gemeente. Hierbij wordt ook gekeken naar maatregelen zoals deze elders al zijn 
toegepast (o.a. Maastricht) en maatregelen die meer anticiperen op toekomstige 
ontwikkelingen (o.a. smart mobility). Voor de uitvoering hiervan is nog geen geld 
gereserveerd in de begroting (zie maatregel 11).

4) Voorbereiden verbreding Waarderweg
De verbreding van de Waarderweg stond in het concept meerjarig 
gebiedsprogramma (MJGP) 2019-2023 in de planning voor 2022, maar is hier in de 
huidige versie uitgehaald. De reden hiervoor is dat de verbreding financieel mede 
afhankelijk was van subsidie van de provincie Noord-Holland. De provincie heeft 
deze subsidie inmiddels voor een ander project gereserveerd, omdat zij als 
voorwaarde voor de Waarderweg had dat de gemeente tevens de Vondelweg zou 
verbreden. Het college is geen voorstander van verbreding van de Vondelweg. 
Enerzijds vanwege de leefbaarheid van de wijk, maar ook omdat onderzoek van een 
verkeerskundig bureau heeft aangetoond dat een verdubbeling van de Vondelweg 
niet noodzakelijk is voor een goede bereikbaarheid (Goudappel Coffeng, 2013).

5) Bevorder de doorstroming op de Oudeweg route door de VRI systemen vanaf 
de Fly-over tot na de Prinsenbrug (en v.v.) op elkaar af te stemmen, rekening 
houdend met langzaam verkeer

Hier zijn we mee bezig. Vanuit dynamisch verkeersmanagement (DVM) bekijken 
we hoe we het traject Bolwerken en Oudeweg nog meer kunnen optimaliseren, 
bijvoorbeeld door de inzet van slimme verkeerslichten (iVRI’s). Momenteel wordt 
gekeken welke maatregelen op korte termijn mogelijk zijn om de doorstroming op 
dit traject te verbeteren. In uw vraag geeft u echter meteen al de uitdaging weer. 
Ook de oversteekbaarheid voor het langzaam verkeer is belangrijk. Binnen dit 
spanningsveld wordt gezocht naar de juiste balans.

6) Zorg dat inkomend en uitgaand verkeer naar onze P-garages de juiste richting 
inslaat.

Dit wordt in algemene zin meegenomen in de actualisatie van het 
parkeerverwijsplan dat in 2018 wordt opgesteld. Wanneer er op dit moment een 
concreet punt is waarbij u het idee heeft dat het vaak mis gaat, horen wij dit graag. 
We bekijken dan of er vooruitlopend op het plan alvast een oplossing is voor deze 
specifieke situatie. In het gesprek van 22 september heeft u zo’n punt genoemd op 
de Oudeweg, waarbij een bord verwarring veroorzaakte. Dit bord is kort na het 
gesprek verwijderd.

2017/503630
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7) Verbeter de bewegwijzering t.b.v. voetgangers van het NS station naar de 
binnenstad

Vorig jaar is de bewegwijzering in de binnenstad qua bebording integraal herzien 
en aangevuld. Uit de Vitaliteitsbenchmark Centrumgebieden (Goudappel Coffeng, 
2017) is gebleken dat de looproute vanaf het station naar het centrum beter wordt 
beoordeeld. Wij begrijpen uit uw mondelinge toelichting dat het bij dit punt vooral 
gaat om de situatie bij het station zelf. Wanneer men uit te station komt, is 
onvoldoende duidelijk waar de looproute naar het centrum is. Voor de lange termijn 
kan dit worden meegenomen in de ontwikkeling van het stationsgebied. Voor de 
korte termijn lijkt dit ons bij uitstek een project waar wij kunnen samenwerken met 
het bedrijfsleven. Bijvoorbeeld door het gezamenlijk uitschrijven van een 
challenge/ideeënwedstrijd en/of studieproject. Elders in het land (en daarbuiten) 
zijn leuke voorbeelden te vinden van gedragsbeïnvloedingsprojecten op het gebied 
van wayfinding. Wij maken graag een afspraak met u om dit idee verder uit te 
werken.

8) Verbeter het serviceniveau (o.a. toiletten) van onze P-garages.
Evenals bij het vorige punt, maken wij graag een afspraak met u om uw concrete 
suggesties en prioriteiten ter verbetering van de service in specifieke P-garages te 
bespreken. Vervolgens kunnen wij bezien wat hiervan mogelijk is binnen de 
huidige meerjarenbegroting en waarvoor eventueel extra budget aangevraagd moet 
worden bij de kademota.

9) Verleg de lijnbusroute van de Kruisweg (vrijhouden rode loper) naar de 
Jansweg/Parklaan

De wens om de rode loper vrij te houden van busverkeer wordt meegenomen bij de 
ontwikkeling van het stationsgebied. Daarbij dient wel voor ogen te worden 
gehouden dat de raad destijds bewust gekozen heeft voor de huidige aan- en 
afrijroutes. Uit een dit jaar uitgevoerde evaluatie blijkt dat deze keuze binnen de 
bestaande context ook het beste werkt en op het meeste draagvlak kan rekenen. 
Samen met o.a. de provincie, NS en ProRail wordt de komende tijd onderzocht hoe 
het plein als OV-knooppunt beter kan gaan functioneren. Hier worden jullie actief 
bij betrokken.

10) Leid doorgaand verkeer om de binnenstad (binnenring Vondelweg en 
buitenring Velserboog) m.b.v. "dynamisch verkeersmanagement". Ontmoedig 
doorgaand verkeer aan de noordzijde van het station.

In het belang van de leefbaarheid in de stad is het beleid van de gemeente erop 
gericht om het doorgaande autoverkeer te bundelen op een ring; via de A9, N205 
(Schipholweg) en N208 (Westelijke randweg). Door de ring over de A9 te laten 
lopen, hoeft de Vondelweg niet verbreed te worden. Wanneer dit wel zou worden 
gedaan, wordt het voor doorgaand autoverkeer aantrekkelijker de route via de 
Vondelweg te nemen, wat ten koste gaat van de leefbaarheid in de buurt. Daarnaast 
blijkt uit het eerder genoemde onderzoek (zie maatregel 4) dat een verdubbeling 
van de Vondelweg ook niet noodzakelijk is voor een goede bereikbaarheid. Om die 
reden wordt slechts gesproken van één ring voor het autoverkeer; de regiering.

2017/503630
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Binnen het stedelijk gebied wordt ingezet op de voetganger, fiets en het openbaar 
vervoer.Het ontmoedigen van verkeer aan de noordzijde van het station, is een wens die het 
college met u deelt. Om dit te bewerkstelligen is een goed alternatief nodig voor de 
mensen die nu gebruik maken van deze doorgaande route. In de (nog niet 
vastgestelde) Structuurvisie Openbare Ruimte wordt een aantal maatregelen 
genoemd, die hieraan bijdragen, zoals een Kennemertunnel aan de zuidkant en een 
Velserboog vanaf de A9 aan de noordkant. Deze maatregelen zijn echter kostbaar 
en kunnen niet gerealiseerd worden zonder medewerking en financiële bijdragen 
van rijk en regionale partners. Hierbij kunnen we elkaar versterken in de lobby. In 
de tussentijd wordt vooral ingezet op dynamisch verkeersmanagement en het 
faciliteren en promoten van andere vervoerwijzen dan de auto, om de 
bereikbaarheid te verbeteren. Denk bijvoorbeeld aan het project ‘Beter op Weg’ in 
de Waarderpolder, waarbij gemeente en bedrijfsleven samenwerken om meer 
mensen uit de auto en op de fiets te krijgen.

11) Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch- 
systeem (naar Maastrichts model)

Diverse elementen uit het Maastrichts model worden in Haarlem al toegepast, zoals 
het dynamische parkeerverwijssysteem FRIS en tariefdifferentiatie van 
parkeergarages en - terreinen. Dit laatste wordt in 2018 verder doorgevoerd met een 
tariefsverlaging bij de stations- en Dreefgarage.
Elementen uit het Maastrichts model die in Haarlem nog niet of minder worden 
toegepast zijn het integraal meenemen van kleurcodes, gebiedsverwijzingen en type 
parkeervoorzieningen in het parkeerverwijssysteem (zowel fysiek als in de verdere 
communicatie) en het gebruik van diverse (digitale) platforms voor communicatie 
over zones, tarieven en actuele beschikbaarheid. Het volledig vervangen van het 
huidige parkeerverwijssysteem naar Maastrichts model is een kostbare investering. 
Als indicatie: de kosten van het huidige dynamische parkeerverwijssysteem dat 
circa 5 jaar geleden is ingevoerd, waren in totaal zo’n €600.000,-. Wanneer dit 
wordt beperkt tot de inzet op een betere communicatie via diverse (digitale) media 
en platforms, kan worden gedacht aan een richtbedrag van €100.000,-. In de 
begroting is voor zowel de uitgebreide ais de communicatievariant nog geen geld 
gereserveerd.

12) Zowel de stad uitgaand verkeer als inkomend verkeer dient een goede 
doorstroming te krijgen.

Dit is een punt dat continu de aandacht heeft. Waarbij aangetekend wordt dat deze 
doorstroming altijd in relatie wordt bezien met de doorstroming van andere 
verkeersstromen en modaliteiten. Binnen dit spanningsveld zoekt de gemeente naar 
een optimum (zie toelichting maatregel 5).

13) Realiseer, vervroegd, verdubbeling van de Waarderweg 
Zie toelichting maatregel 4.

2017/503630
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14) De Oudeweg (met intact laten van de huidige in- en uitrijroutes van de 
Sportheldenbuurt) en de Vondelweg verbreden; de Vondelweg rechtstreeks op 
de Westelijke Randweg doen aansluiten. Plan B: op de Jan Gijzenkade ruimte 
maken t.b.v. een route naar de Westelijke Randweg; de brug 
Spaarndamseweg/Vondelweg/Jan Gijzenkade verbreden.

Het college is het eens met uw wens om de Oudeweg in de toekomst te verbreden. 
Deze verbreding wordt ook voorgesteld in de SOR, in aansluiting op de regiering 
die via de A9, om de stad heen loopt. Uw overige ideeën voor verbredingen en/of 
extra doorgaande autoroutes door de stad deelt het college niet. Binnen de stad 
kiezen wij er voor meer ruimte te geven aan groen en duurzame mobiliteitsvormen, 
zoals de voetganger, fiets en het openbaar vervoer. Wij zijn van mening dat dit de 
leefbaarheid in de stad meer ten goede komt, dan extra en/of bredere autoroutes. Dit 
horen wij ook vaak in gesprekken met wijkraden. Men vindt dat er nu teveel auto’s 
zijn, die bovendien te hard rijden. Het is zoeken naar een balans tussen 
autobereikbaarheid en leefbaarheid.

15) Realiseer uitbreiding van capaciteit van het P&R gebied nabij NS station 
Spaarnwoude (mede i.v.m. komst outlet Halfweg)

Het college heeft voor dit jaar geld beschikbaar gesteld voor een onderzoek naar de 
mogelijkheden, effecten en kosten van de uitbreiding van P&R terreinen rondom de 
stad. Begin volgend jaar worden hier de resultaten van verwacht. Wanneer er 
helderheid is over nut, noodzaak en aanpak, kan budget voor uitvoering worden 
gereserveerd in de kademota die in 2018 aan de raad wordt gepresenteerd.

16) Realiseer een P-garage nabij de Koepel/NS werkplaats
Deze wens wordt meegenomen in het project Spaamesprong, waar onder andere de 
Koepel deel vanuit maakt. In dat kader is een verkeerskundig bureau op dit moment 
bezig met een onderzoek naar de mogelijkheid van een P-garage op deze plek.

17) Sluit de openbare P-garage Station en transformeer deze als garage voor 
bewoners/bedrijven

Deze maatregel is onderdeel van de visie van de SOR. In het maatregelenpakket 
Moderniseren Parkeren wordt hier alvast een voorschot op genomen. In 2018 wordt 
gestart met een pilot onder bewoners van de binnenstad waarbij men met een 
parkeervergunning kan parkeren in de stationsgarage.

18) Realiseer twee (ondergrondse) fietsgarages op de Nieuwe Groenmarkt/Krocht 
(werk met werk maken) & het Houtplein/Grote Houtstraat.

In het project Nieuwe Groenmarkt /autoluwe binnenstad is één van de mogelijke 
varianten een inpandige of ondergrondse fietsparkeeroplossing. Op dit moment 
vindt voor dit project participatie en inspraak plaats.
Parallel hieraan werkt de gemeente momenteel aan een fïetsparkeerplan dat begin 
volgende jaar openbaar is. Hierin worden op basis van de fietsparkeerbehoeften en 
-mogelijkheden voorstellen gedaan om het tekort aan fietsparkeerplekken in de 
binnenstad op te lossen. Wij betrekken partners in de stad bij de totstandkoming van 
het plan. Fietsparkeervoorzieningen ter hoogte van de Nieuwe Groenmarkt/Krocht 
en het Houtplein/Grote Houtstraat, kunnen hierin mee worden genomen.

2017/503630
6

Gaarne bij beantwoording ons kenmerk vermelden.
www.haarlem.nl



Voor alle genoemde maatregelen geldt dat hiervoor nog (extra) budget gereserveerd 
moet worden in de begroting.

19) Versnel de uitvoering van de beoogde fietsroutes genoemd in de SOR en
realiseer voor fietsen meer parkeerplekken in de binnenstad (zie recent advies 
werkgroep fietsparkeren)

Een snelle uitvoering van de beoogde fietsroutes in de SOR is ook de wens van het 
college. Daarbij wordt wel altijd gekeken naar de relatie met andere geplande 
projecten. Wanneer er efficiënter gewerkt kan worden door werk-met-werk te 
maken, blijft er immers meer budget over voor andere (fiets)maatregelen. Wanneer 
snelheid en efficiëntie op gespannen voet staan met elkaar, maakt het college hierin 
een weloverwogen afweging. Wij nemen uw wens voor snelheid mee in het 
afwegingsproces.

Wij hopen dat wij u met de bovenstaande toelichting meer inzicht hebben gegeven 
in de maatregelen die het college neemt om de bereikbaarheid van de stad te 
verbeteren. Wij begrijpen uw wens om op sommige punten sneller in actie te 
komen. Tegelijkertijd hopen wij dat u door het lezen van deze brief beter begrijpt 
waarom sommige trajecten tijd kosten. Wij blijven in de toekomst graag met u in 
gesprek. Samen zorgen we ervoor dat Haarlem bereikbaar blijft.

Hoogachtend,

2017/503630
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Het College van burgemeester en wethouders.
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Aan het college van Burgemeester en Wethouders 
van Haarlem 
Grote Markt 2 
-per email-

onderwerp: uw brief 2017/503630

Haarlem, 15 november 2017

Geacht college,

Wij danken u hartelijk voor uw uitvoerige reactie dd. 03/11/17 n.a.v. onze brief dd. 04/10/17.

U meldt ons dat door u aan de meeste van de door ons genoemde maatregelen (zie eind blz. 2) wordt gewerkt. 
Dat vinden we fijn. Omdat wij echter nergens al deze projecten, werkzaamheden (?) in de programmabegroting, 
de gebiedsprogramma's en andere openbare documenten kunnen lezen, verzoeken we u ons te laten weten 
waar deze lopende werkzaamheden worden vermeld in openbare documenten, welk proces zij ieder doorlopen, 
in welke fase deze zich nu bevinden en wanneer deze worden opgeleverd.
Motie 30, door de raad recent aanvaard tijdens de besluitvorming over de Programmabegroting 2018-2022, 
sluit hier mooi op aan.

U zou vele Haarlemmers, bewoners, ondernemers een grote dienst bewijzen met het instellen van een soort 
Mobiliteitsprogramma, wellicht als uitbreiding te beschouwen van Beleidsveld 5.1. Daaronder liggend zien wij 
een spoorboekje dat, met behulp van de SMART-principes, u, de raad én burgers inzicht geeft in de 
procesplanning en realisatie van de concrete maatregelen (inclusief visualisering daarvan middels infographics) 
op het gebied van bereikbaarheid en doorstroming gedurende de komende vier jaar. Uw formulering op blz.
151 van de programmabegroting 2018-2022 "... door de bereikbaarheid van de stad en regio in stand te houden 
en waar mogelijk te verbeteren." daagt immers uit tot aanpassing.

U schrijft tevens dat de samenwerking in regioverband noodzakelijk is. Kunt u ons inzicht geven wat deze 
noodzakelijke samenwerking op mobiliteitsgebied in Zuid Kennemerland en de MRA de Haarlemmers de 
afgelopen jaren daadwerkelijk aan gerealiseerde maatregelen heeft opgeleverd?

Op bladzijde 2 schrijft u ons dat het kan lijken of de gemeente Haarlem geen prioriteit aan mobiliteit en 
bereikbaarheid geeft. Uit ons bovenstaande citaat uit de programmabegroting 2018-2022, het Meerjaren 
Investeringsplan en diverse passages (onder meer punt 3, punt 4, punt 11) uit uw brief, de verslagen van de 
Kadernota van dit jaar, missen wij inderdaad bestuurlijke focus en een realisatiedrang om zaken als door ons 
geadviseerd voor elkaar te krijgen.

Hoe zien anderen dit vraagstuk? Haarlemmers geven de bereikbaarheid van hun stad in het laatstgehouden 
Omnibusonderzoek (2016) een schamele 5.9 als waardering.
Objectieve gegevens van TomTom bepaalden dat onze stad vorig jaar de nieuwe filehoofdstad van Nederland 
was geworden. De 'Vitaliteitsbenchmark 2017' van Goudappel Coffeng toont onder meer aan, naast veel 
positieve punten, dat de bereikbaarheid van onze stad een ernstig aandachtspunt is.

Wij stellen het door u voorgestelde periodiek overleg op prijs, maar voor de door ons bepleite hogere 
versnelling zijn ook andere middelen nodig.
Er moet dus echt iets aan maatregelen gebeuren, geloven wij.

Graag maken we hierna puntsgewijs enkele korte opmerkingen bij de door u gegeven reactie.
1 Bevriezing tarieven P garages. We blijven een structurele bevriezing van de tarieven P-garages bepleiten, 
gezien de huidige geleverde service en dienstverlening, omdat u schrijft dat er momenteel geen plannen zijn om 
de tarieven te verhogen.
2 Route Kennemerbrug/Kennemerplein openhouden. U schrijft dat de route voorlopig open blijft. Wij bepleiten 
ook hier een structurele openstelling.
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5 Leid bestemmingsverkeer binnenstad naar een logische P-route. Onze excuses voor de dubbele aanduiding van 
'5' in onze brief. Onze tweede 5 noemen we vanaf nu 5b. Bij 5b bepleitten wij een omdraaiing van de RWS- 
borden langs de A9 die verwijzen naar 'Haarlem-Zuid' en later naar 'Haarlem'. Wij zien als gevolg hiervan een 
minder drukke Oudewegroute en een verbeterde aansluiting op de centrumgarages. U gaat helaas niet in op 
deze suggestie.
9 De route Kruisweg voor bussen vervangen door de route Jansweg. Welke bezwaren zijn er tegen ons voorstel? 
Hierdoor is dit deel van de rode loper een echte vriendelijke loper voor wandelaars en fietsers, die niet vooral 
door bussen wordt benut.
10 Doorgaand verkeer m.b.v. dynamisch verkeersmanagement beter om de stad leiden. U beschrijft hier enige 
vergezichten (bijvoorbeeld de ring via de A9) die de komende collegeperiodes naar ons inzicht niet worden 
gerealiseerd. Onze maatregelen hebben juist wel dat doel. We begrijpen dat bewoners tegen sommige 
voorstellen bezwaren zullen uiten. De raad en het college worden geacht algemene belangen te behartigen en 
belangen derhalve te wegen.
Heeft u kennis van recente onderzoeken over welke doorgaande verkeerstromen hier aan de orde zijn?
11 Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch-systeem. U dient met 
verwijzingsborden naar P-garages op te boksen tegen navigatisystemen als die van TomTom. Dat kunt u alleen 
'winnen' door intelligente en gebruiksvriendelijke oplossingen t.b.v. uw bezoekers. Het huidige systeem komt 
niet in de buurt van een slimme aanpak. TomTom brengt je bijvoorbeeld vanaf de Schipholweg op een slimmere 
route naar de Houtpleingarage dan de huidige verwijzingsborden.
12 Goede doorstroming voor uitgaand en inkomend verkeer. Kunt u ons voorbeelden geven van uw 
'optimumaanpak' op dit gebied de laatste jaren?
14 Verbreden van diverse wegen. Uw verwijzing naar de SOR stelt ons teleur. Er is geen enkel zicht op realisatie 
van die maatregelen terwijl wij juist realisatie van maatregelen bepleiten voor de komende vier jaar. 
Autobestuurders vanuit zuidelijke richting via de A9 om de noordkant van de stad te laten rijden moet erg veel 
comfort worden geboden om hun (westelijke) bestemming te bereiken. Welke onderzoeksgegevens 
ondersteunen deze route? En ook hier zullen slimmere navigatiesystemen alsdan andere keuzes aanbieden.

Graag blijven we met u in gesprek omdat wij menen dat, na bestudering van uw brief, realisatie van onze 
wederzijds benoemde ambities in elk geval qua tempo flink verschillen.

Met een vriendelijke groet,
"023 Bereikbaar I"
Maud Vroom (KHN/Haarlem), woordvoerder
Industriekring Haarlem, Bruno Giebels, Haarlem Centraal, René Kint, Vereniging Eigenaren Binnenstad Haarlem, Frans Baars, Koninklijke 
Horeca Nederland, Haarlem, Hildo Makkes, de Haarlemse Cultuursector, Wieske Wijngaards, Haarlem Marketing, Esther Brasser, Wijkraad 
Sportheldenbuurt, Marije Schoonhoven, Wijkraad Heiliglanden / de Kamp, Annelie Bulsing, Wijkraad, Burgwal, Jan Huizinga, Wijkraad 
Vijfhoek, Raaks en Doelen, Dick Smit, Wijkraad Binnenstad, Hugo van der Wees 
p/a: bereikbaarheid023@xs4all.nl

cc: de gemeenteraad, Centrum Management Groep, HD

Maatregelen bereikbaarheid 023
categorieën qua tijdvak van realisatie: 

a- 2017 
b- 2018
c- raads- en collegeperiode 2018-2022 
d- de SOR-plannen

Voor alle maatregelen geldt dat deze zo veel mogelijk in 
samenhang bezien dienen te worden.
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a-
1) Bevries de tarieven van de P-garages

2) Houd de route Kennemerbrug/Kennemerplein open

3) Voer de adviezen uit vermeld in de schouw bewegwijzering P-garages (oktober 2016)

4) Voorbereiden verbreding Waarderweg

5a) Bevorder de doorstroming op de Oudeweg route door de VRI systemen vanaf de Fly-over tot na de 
Prinsenbrug (en v.v.) op elkaar af te stemmen, rekening houdend met het langzame verkeer (fietsers, 
voetgangers).

b-
5b) Leid bestemmingsverkeer binnenstad naar een logische P-route (vergt overleg met RWS over 
omwisseling bebording/routes A9 'Haarlem-Zuid' en 'Haarlem').

6) Zorg dat inkomend en uitgaand verkeer naar en van onze P-garages de juiste richting inslaat

7) Verbeter de bewegwijzering t.b.v. voetgangers van het NS station naar de binnenstad 
(onze bezoekers moeten zich mede welkom voelen door de levendigheid in de stad)

8) Verbeter het serviceniveau (o.a. toiletten) van onze P-garages

9) Verleg de lijnbusroute van de Kruisweg (vrijhouden rode loper) naar de Jansweg/Parklaan 

c-
10) Leid doorgaand verkeer om de binnenstad (binnenring Vondelweg en buitenring Velserboog) 
m.b.v. "dynamisch verkeersmanagement" (2011 Regionale Bereikbaarheidsvisie). Ontmoedig 
doorgaand verkeer aan de noordzijde van het station.

11) Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch-systeem (naar 
Maastrichts model)

12) Zowel de stad uitgaand verkeer als inkomend verkeer dient een goede doorstroming te krijgen

13) Realiseer, vervroegd, verdubbeling van de Waarderweg (pag. 17 concept-investeringsplan 2016- 
2021; pag. 36 Concept-meerjarig gebiedsprogramma 2019-2023)

14) De Oudeweg (met intact laten van de huidige in- en uitrijdroutes van de Sportheldenbuurt) en de 
Vondelweg verbreden; de Vondelweg rechtstreeks op de Westelijke Randweg doen aansluiten; Plan B: 
op de Jan Gijzenkade ruimte maken t.b.v. een route naar de Westelijke Randweg; de brug 
Spaarndamseweg/Vondelweg/Jan Gijzenkade verbreden

15) Realiseer uitbreiding van capaciteit van het P&R gebied nabij NS Spaarnwoude (mede i.v.m. komst 
outlet Halfweg)

16) Realiseer een P garage nabij de Koepel/NS werkplaats

17) Sluit de openbare P-garage Station en transformeer deze als garage voor bewoners/bedrijven

18) Realiseer twee (ondergrondse) fietsgarages op de Nieuwe Groenmarkt/Krocht (werk met werk 
maken) & het Houtplein/Grote Houtsraat

19) Versnel de uitvoering van de beoogde fietsroutes genoemd in de SOR en realiseer voor fietsen meer 
parkeerplekken in de Binnenstad (zie ook het recente advies van de werkgroep Fietsparkeren)
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Gemeente Haarlem, Stadszaken

Haarlem

Afdeling Beheer en Beleid Openbare Ruimte

Retouradres Postbus 511,2003PB Haarlem

023 Bereikbaar! 
-per email-

Datum 
Ons kenmerk 

Contactpersoon 
Doorkiesnummer 

E-mail

22 december 2017 
2017/503630 
K. Bodewes 
023-5113388 
kbodewes@haarlem.nl

Beste heer/mevrouw,

In uw brief d.d. 15 november 2017 vraagt u om verduidelijking van onze eerder 
gestuurde antwoordbrief d.d. 3 november jl.. U vraagt waar de genoemde 
maatregelen zijn terug te vinden in de programmabegroting,
meerjarengebiedsprogramma’s of andere openbare documenten en in welke fase zij 
zich nu bevinden. Verder wilt u meer inzicht in hetgeen de samenwerking met de 
regio tot nu toe concreet heeft opgeleverd voor Haarlem.
Daarnaast uit u nogmaals uw zorgen over het in uw optiek ontbreken van prioriteit 
voor bereikbaarheid in Haarlem en pleit u voor een speciaal mobiliteitsprogramma 
dat inzicht geeft in het totaal aan maatregelen dat de gemeente neemt op het gebied 
van mobiliteit.

In deze brief geven wij u zo goed mogelijk antwoord op al uw vragen. Omdat u in 
uw eerdere brieven heeft gevraagd om vooral in actie te komen en niet teveel tijd te 
besteden aan onderzoek, zullen wij dit op hoofdlijnen doen. Als u nog meer 
toelichting wenst, dan stellen wij voor dit mondeling te bespreken tijdens onze 
overleggen. Op deze manier zorgen we ervoor dat we ons beider tijd zo effectief 
mogelijk besteden.

Oordeel over bereikbaarheid
In uw brief verwijst u naar het TomTom fileonderzoek, de Vitaliteitsbenchmark en 
het omnibusonderzoek van 2016. In deze laatste heeft u gelezen dat Haarlemmers 
de bereikbaarheid van de stad met een 5,9 beoordelen. Om te beginnen een 
positieve noot. In tegenstelling tot hetgeen u gelezen heeft, beoordeelden de 
Haarlemmers de bereikbaarheid van de stad in het omnibusonderzoek van 2016 niet 
met een schamele 5,9, maar met een dikke voldoende (7,4). Vanaf 2007, toen men 
de bereikbaarheid een 6,5 gaf, is dit oordeel ieder jaar gestegen.
In de Vitaliteitsbenchmark voor Haarlem is, net als in andere populaire 
binnensteden, een relatief lage score te zien op het gebied van bereikbaarheid. In 
Haarlem komt dit vooral door de lage beoordeling op vindbaarheid van de

Gaarne bij beantwoording ons kenmerk vermelden. 
Bezoekadres: Zijlvest 39, Haarlem 
www.haarlem.nl



parkeergarages. Dit aandachtspunt hebben wij ons ter harte genomen en met behulp 
van de aanbevelingen uit een eerdere schouw met de Centrum Management Groep 
(CMG) is, binnen het huidige, beschikbare budget een aantal omissies in het 
parkeerverwijssysteem verholpen. Volgend jaar willen wij graag met u in gesprek 
op welke wijze dit parkeerverwijssysteem kan worden vernieuwd. Overigens zijn 
met een vernieuwing wel aanzienlijke kosten gemoeid, die op dit moment niet zijn 
begroot.
Wanneer het gaat om de autobereikbaarheid dan laat het TomTom fileonderzoek 
over 2016 inderdaad een negatief beeld zien. Nader onderzoek naar de oorzaken 
hiervan bleek voor een belangrijk deel te liggen in het feit dat de A9 extra belast 
werd door de langdurige sluiting van de Velsertunnel en door de vertragingen als 
gevolg van de vervanging van de Buitenrustbruggen. Beide oorzaken waren 
gelukkig van tijdelijke aard. Recente snelheidsmetingen laten zien dat het verkeer 
ter hoogte van de Buitenrustbruggen inmiddels weer beter doorstroomt.

Vindbaarheid maatregelen in openbare stukken
In uw brief van 4 oktober jl. heeft u 20 maatregelen genoemd. Hiervan heeft het 
college in de brief van 3 november jl. aangegeven dat er in veel gevallen aan 
gewerkt wordt. Deze werkzaamheden zijn niet allemaal een-op-een terug te vinden 
in de programmabegroting of gebiedsprogramma’s. In veel gevallen is de maatregel 
een onderdeel van een groter geheel en niet terug te herleiden naar specifiek deze 
maatregel. In andere gevallen is het project nog in de fase van visie of onderzoek.
Er wordt dan aan gewerkt op hoofdlijnen, maar er is nog geen concreet project of 
uitvoeringsbudget. Om te komen tot (subsidie/budget voor) realisatie is onderzoek 
en visievorming echter wel een essentieel onderdeel. De begrijp dat dat voor u 
teleurstellend kan zijn, maar dat is nu eenmaal de werkwijze die is afgesproken.
In de tabel op bladzijde 4/5 wordt van de diverse maatregelen aangegeven waar 
deze onder vallen en in welke fase zij zich bevinden.
Aanvullend verwijs ik u naar de beantwoording van motie 30: ‘Beweging erin’, die 
is meegestuurd als bijlage bij deze brief.

Beantwoording aanvullende vragen over specifieke maatregelen
Wat betreft de specifieke vragen uit uw brief over de diverse maatregelen:
5b. Omdraaiing van de RWS-borden langs de A9 die verwijzen naar Haarlem-Zuid 
en later naar Haarlem.
Deze wens wordt meegenomen in het regionaal bewegwijzeringsplan dat het 
komende jaar wordt opgesteld vanuit de gemeenschappelijke regeling Zuid- 
Kennemerland.
9. De route Kruisweg voor bussen vervangen door de route Jansweg. Vraag: wat is 
hiertegen het bezwaar?
We begrijpen uw voorstel. Dit past ook in het beeld van de Structuurvisie Openbare 
Ruimte 2040 (SOR). Om die reden is in de eerdere brief aangegeven dat het 
voorstel wordt meegenomen bij de herontwikkeling van het stationsgebied. Het 
bezwaar om los hiervan een traject op te starten om de routering van de bussen in 
de huidige situatie anders vorm te geven, is niet efficiënt. Bovendien is er door de 
raad bewust voor gekozen om het aantal busbewegingen in de huidige situatie te 
spreiden over Jansweg en Kruisweg. Zoals in de eerdere brief beschreven is uit een 
recent gehouden evaluatie ook gebleken dat dit voor nu de beste routering is.



Haarlem

10. Doorgaand verkeer m.b.v. dynamisch verkeersmanagement beter om de stad 
heen leiden - vraag: zijn recente onderzoeken bekend over welke doorgaande 
■verkeersstromen hier aan de orde zijn?
In het kader van de Milieueffectrapportage van de Structuurvisie Openbare Ruimte 
(SOR) is het Haarlemse wegennetwerk in beeld gebracht voor de huidige situatie 
(2014) en 2030Hierbij is tevens onderscheid gemaakt naar wel/niet doorgaand 
verkeer. Binnenkort vindt hier een vervolg op plaats, i.s.m. de provincie. Verder 
wordt de doorstroming op de routes gemonitord vanuit de provinciale 
verkeerscentrale waar de diverse verkeersinstallaties op aangesloten zijn en van 
waaruit ook het dynamisch verkeersmanagement wordt gecoördineerd. Indien 
gewenst kunnen deze cijfers mondeling worden toegelicht in één van onze 
overleggen.
12. Goede doorstroming voor uitgaand en inkomend verkeer. Kunt u ons 
voorbeelden geven van uw optimumaanpak op dit gebied de laatste jaren? 
Voorbeelden zijn de groene golf op de Waarderweg en de Schipholweg.
14. Verbreden van diverse wegen- verwijzing naar regio ring. Welke 
onderzoeksgegevens ondersteunen deze route?
Dit komt voort uit de verkeersstudie van Goudappel Coffeng die is uitgevoerd in het 
kader van de Structuurvisie Openbare Ruimte.

1 De Milieueffectrapportage en bijlagen kunt u downloaden op 
https ://w w w. sorhaarlem. nl/bestanden/



Voorgestelde maatregel Wordt hier 
(binnenkort) 

aan gewerkt?

Maatregel valt 
onder:

Fase Budget in 
begroting?

Planning
realisatie2

1 .Bevries tarieven p-garages Ja Parkeren3/
Moderniseren

Parkeren

n.v.t. 
(= huidige 

situatie)

Ja 2018

2. Route Kennemerbrug/Kennemerplein openhouden n.v.t. 
(= huidige 

situatie)

SOR n.v.t. n.v.t. n.v.t.

3.Uitvoering adviezen uit schouw bewegwijzering 
p-garages

Ja Parkeren Idee Deels (kleine 
aanpassingen)

2018 (deels)/ 
2019

5.VRPs Fly-over-Prinsenbrug en w. beter op elkaar 
afstemmen, rekening houdend met langzaam verkeer

Ja Gebied Oost Onderzoek Deels (kleine 
aanpassingen)

2018

5b. Omwisselen borden A9 (Haarlem centrum) Ja Bereikbaarheids- 
visie Zuid- 

Kennemerland 
(Regionaal 

bewegwijzerings- 
plan)

Onderzoek Gemeenschappe 
lijke Regeling 

Zuid- 
Kennemerland

N.n.b.

6. Zorg ervoor dat inkomend/uitgaand verkeer p- 
garages de juiste richting inslaat

Ja (2018) Parkeren Idee Nee 2019

7. Verbeteren bewegwijzering voetgangers van NS 
station naar binnenstad

Ja (2018) Gebied
centrum/SOR

Idee Nee 2018/2019

8. Verbeteren serviceniveau van p-garages Ja(2018) Parkeren Idee Nee 2018/2019
9. Verleg lijnbusroute Kruisweg naar
Jansweg/Parklaan

Ja(2018) Gebied
centrum/SOR

Idee Nee N.n.b.

10. Doorgaand verkeer mbv DVM om stad heen 
leiden via Vondel weg en Velserverbinding (VV)

Ja (continu) Beheer openbare 
ruimte/SOR/ 

MIRT NO WA

Realisatie 
(Vondel weg) 

Visie 
(Velser

verbinding)

Deels
(bestaande

verbindingen)

N.n.b.

11. Verbeter bewegwijzering van p-garages met live- 
dynamisch systeem (als in Maastricht)

Ja(2018) Parkeren Idee Nee 2019

2 Deze planning is alleen mogelijk als hier (tijdig) budget voor is.
3 Met Parkeren wordt Beleidsveld 5.2 Parkeren uit de begroting bedoeld. Hierbinnen valt zowel het auto- als het fietsparkeren. 
Gaarne bij beantwoording ons kenmerk vermelden.
Bezoekadres: Zijlvest 39, Haarlem 
www.haarlem.nl



Voorgestelde maatregel (vervolg) Wordt hier 
(binnenkort) 

aan gewerkt?

Maatregel valt 
onder:

Fase Budget in 
begroting?

Planning
realisatie^

_0?
12. Zowel stad uitgaand als ingaand dient een goede 
doorstroming te krijgen

Ja Beheer openbare 
ruimte

Realisatie Ja Contim£

13. Realisatie verdubbeling Waarderweg Nee Gebied Oost Idee Nee N.n.b.
14. Oudeweg, Vondelweg en Jan Gijzenkade 
verbreden

Nee Gebied Oost/SOR 
(Oudeweg)

Visie Nee N.n.b.

15. Uitbreiding P&R capaciteit station Spaamwoude Ja Moderniseren
Parkeren

Visie Nee N.n.b.

16. P-garage nabij Koepel/NS werkplaats Ja Gebied Oost/SOR Visie Nee N.n.b.
17. Sluit openbare P-garage station, bestem deze 
uitsluitend voor bewoners & bedrijven

Ja Moderniseren
Parkeren/Gebied

centrum/SOR

Pilot/Visie Deels (pilot) 2018 (pilot)

18. Realiseer twee (ondergrondse)
fietsparkeergarages bij Nieuwe Groenmarkt & 
Houtplein

Ja Parkeren/SOR/ 
Gebied centrum

Visie Nee N.n.b.

19. Versnel uitvoering fietsroutes in SOR + meer 
fietsparkeerplekken in het centrum

Ja Parkeren/SOR/Ge 
bied centrum/ 

Bereikbaarheids- 
visie Zuid- 

Kennemerland

Visie Nee N.n.b.

4 Deze planning is alleen mogelijk als hier (tijdig) budget voor is.



Bereikbaarheidsmaatregelen gerealiseerd door samenwerking met regio 
Voorbeelden van bereikbaarheidsmaatregelen die de afgelopen jaren zijn 
gerealiseerd door subsidie en/of samenwerking met Rijk, Provincie, buurgemeenten 
en andere partners zijn o.a.:

Aanleg fly-over (Provincie)
Fietsstimulering Waarderpolder/Figeebrug (Beter Benutten, subsidie Rijk) 
Snelfietsroute Haarlem-Amsterdam (Fiets Filevrij, subsidie Rijk/Provincie) 
Verbeteren traject Waarderweg-Oudeweg (Oostweg) (Provincie)
Vervangen verkeerslichten Buitenrustbruggen (Provincie)
Extra treinen op Kennemerlijn (lobby met regio)
Extra nachttreinen sinds december 2016 (met medewerking van NS)
Circa 100 extra fïetsparkeerplekken bij Rnet haltes (Provincie)
Diverse doorstromingsmaatregelen OV (OV-Investeringsagenda Provincie) 
Aanleg benuttingssysteem (EIBF) voor stationsfietsenstallingen (ProRail) 
Capaciteitsuitbreiding busvervoer (samen met Provincie, vervoerregio 
Amsterdam en vervoerder)
Diverse herinrichtingen (o.a. Friese Varkenmarkt, Kinderhuisvest) (Provincie)

In 2013 is de Bereikbaarheidsvisie Zuid-Kennemerland opgesteld, inclusief een 
gemeenschappelijke financiële regeling voor de regio. De eerste jaren van de 
regeling hebben in het teken gestaan van het opbouwen van een programma en het 
gezamenlijk uitvoeren van verkennende onderzoeken. Onder andere naar een 
fietsverbinding tussen Haarlem en Velsen, een fietsverbinding tussen Haarlem en 
Hoofddorp en een aanpassing van het kruispunt Schipholweg/Amerikaweg. De 
komende jaren zullen hier de concrete resultaten van zichtbaar worden. Daarnaast 
wordt in Metropoolregio Amsterdam (MRA)verband gewerkt aan visies op het 
gebied van onder andere stedelijke bereikbaarheid en openbaar vervoer. Deze leiden 
op hun beurt ook weer tot een uitvoeringsprogramma met 
bereikbaarheidsmaatregelen waar Haarlem van kan profiteren.

Behoefte aan Mobiliteitsprogramma
Ik begrijp uw wens dat het in één oogopslag duidelijk is waar Haarlem op het 
gebied van mobiliteit aan werkt. Het zou inderdaad handig zijn als alle informatie 
gebundeld is in een Mobiliteitsprogramma. Tegelijkertijd geldt dit ook voor andere 
onderwerpen waar de gemeente aan werkt en waar nu geen apart programma voor 
is. Het zal afhangen van de keuzes van de nieuwe coalitie hoe zij hier mee om wil 
gaan.

In uw brief heeft u aangegeven dat u graag ingaat op onze uitnodiging om een 
aantal keer per jaar bij elkaar te komen, om de ontwikkelingen op het gebied van 
bereikbaarheid te bespreken. We kunnen het dan ook hebben over de 
mogelijkheden om eikaars krachten te benutten bij het (sneller) realiseren van de 
gewenste bereikbaarheidsmaatregelen. Ons voorstel is om dit zo spoedig mogelijk 
te regelen in 2018, zodat we van brieven schrijven over kunnen gaan op gesprek.

Met vriendelijke groet.

R. Koning
hoofd afdeling Beheer en Beleid Openbare Ruimte

Gaarne bij beantwoording ons kenmerk vermelden. 
Bezoekadres: Zijlvest 39, Haarlem 
www.haarlem.nl



Aan het college van Burgemeester en Wethouders     
van Haarlem 
Grote Markt 1 
-per email- 
 
onderwerp: maatregelen bereikbaarheid        
  

Haarlem, 4 oktober 2017 
 
Geacht college, 
 
Op 20 juni schreven wij u een brandbrief over het toenemende bereikbaarheidsprobleem van onze stad. 
We hebben daarna twee gesprekken gehad met enkele ambtenaren. De oogst van de brandbrief, naast uw 
schriftelijke beoordeling ervan en die twee gesprekken: drie mogelijke onderzoeken.  
Vanwege dat voor ons teleurstellende resultaat, bijgaand nu enige door ons voorgestelde maatregelen.  
 
Waarom onze zorgen? 
Objectieve gegevens van TomTom bepaalden dat onze stad vorig jaar de nieuwe filehoofdstad van 
Nederland was geworden. De Vitaliteitsbenchmark 2017 van Goudappel Coffeng toont onder meer aan, 
naast veel positieve punten, dat de bereikbaarheid van onze stad een ernstig aandachtspunt is.  
Immers, onze binnenstad, de bedrijvige Waarderpolder en de woningen in de Sportheldenbuurt zijn voor 
automobilisten vaak moeilijk bereikbaar. 
De titel van de ontwerp-Structuurvisie Openbare Ruimte noemt u “Haarlem 2040: Groen en Bereikbaar.” 
Zó lang kunnen wij niet wachten. 
 
Samen doen 
Het huidige collegeprogramma heet ‘Samen doen’ en via banners nodigt u ons uit om samen te werken 
aan de bereikbaarheid van onze stad. 
Graag doen we daarom hierna enkele voorstellen van maatregelen die bij realisatie een stevige impuls 
zullen geven aan de verbetering van de bereikbaarheid en de doorstroming. 
De economische belangen en de groei van de stad schreeuwen om concrete maatregelen in plaats van een 
visie zonder enig realisatievoornemen tot 2040.   
Wij bepleiten concrete maatregelen, nog dit jaar, in 2018 én tijdens de aanstaande college- en 
raadsperiode. De uitvoering van de vergezichten uit de SOR komt te laat. 
 
Wij denken graag met u mee, we werken graag met u mee én we zijn bereid ons steentje bij te dragen. 
Binnenkort nodigen wij u uit voor een goed gesprek over de bijgaande voorstellen. 
 
 
Met een vriendelijke groet, 
“023 Bereikbaar !” 
Industriekring Waarderpolder, Bruno Giebels (woordvoerder) 
Haarlem Centraal, René Kint 
Vereniging Eigenaren Binnenstad Haarlem, Frans Baars 
Koninklijke Horeca Nederland, Haarlem, Falco Bloemendal 
Wijkraad Sportheldenbuurt, Marije Schoonhoven 
Wijkraad Heiliglanden / de Kamp, Annelie Bulsing 
Wijkraad Binnenstad, Hugo van der Wees 
Wijkraad, Burgwal, Jan Huizinga 
Wijkraad Vijfhoek, Raaks en Doelen, Dick Smit 
p/a: bereikbaarheid023@xs4all.nl 

 
 
cc: de gemeenteraad, ambtenaren SOR, Centrum Management Groep 



Maatregelen bereikbaarheid 023 
categorieën qua tijdvak van realisatie: 

a- 2017 
b-    2018 
c-     raads- en collegeperiode 2018-2022 
d-    de SOR-plannen 

         
          Voor alle maatregelen geldt dat deze zo veel mogelijk in      
          samenhang bezien dienen te worden.    
 
 
 
 

 
 

a- 
1) Bevries de tarieven van de P-garages 

  
2) Houd de route Kennemerbrug/Kennemerplein open 
 
3) Voer de adviezen uit vermeld in de schouw bewegwijzering P-garages (oktober 2016) 
 
4) Voorbereiden verbreding Waarderweg 
 
5) Bevorder de doorstroming op de Oudeweg route door de VRI systemen vanaf de Fly-over tot na de 
Prinsenbrug (en v.v.) op elkaar af te stemmen, rekening houdend met het langzame verkeer (fietsers, 
voetgangers). 
 
b- 
5) Leid bestemmingsverkeer binnenstad naar een logische P-route (vergt overleg met RWS over 
omwisseling bebording/routes A9 ‘Haarlem-Zuid’ en ‘Haarlem’).  
 
6) Zorg dat inkomend en uitgaand verkeer naar en van onze P-garages de juiste richting inslaat 
 
7) Verbeter de bewegwijzering t.b.v. voetgangers van het NS station naar de binnenstad 

  (onze bezoekers moeten zich mede welkom voelen door de levendigheid in de stad) 
 
8) Verbeter het serviceniveau (o.a. toiletten) van onze P-garages 
 
9) Verleg de lijnbusroute van de Kruisweg (vrijhouden rode loper) naar de Jansweg/Parklaan  
 
c- 
10) Leid doorgaand verkeer om de binnenstad (binnenring Vondelweg en buitenring Velserboog) 
m.b.v. “dynamisch verkeersmanagement” (2011 Regionale Bereikbaarheidsvisie). Ontmoedig 
doorgaand verkeer aan de noordzijde van het station. 
 
11) Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch-systeem (naar 
Maastrichts model) 

 
12) Zowel de stad uitgaand verkeer als inkomend verkeer dient een goede doorstroming te krijgen 

 
13) Realiseer, vervroegd, verdubbeling van de Waarderweg (pag. 17 concept-investeringsplan 2016-
2021; pag. 36 Concept-meerjarig gebiedsprogramma 2019-2023) 

  
14) De Oudeweg (met intact laten van de huidige in- en uitrijdroutes van de Sportheldenbuurt) en de 
Vondelweg verbreden; de Vondelweg rechtstreeks op de Westelijke Randweg doen aansluiten; Plan B: 
op de Jan Gijzenkade ruimte maken t.b.v. een route naar de Westelijke Randweg; de brug 
Spaarndamseweg/Vondelweg/Jan Gijzenkade verbreden 



 
15) Realiseer uitbreiding van capaciteit van het P&R gebied nabij NS Spaarnwoude (mede i.v.m. komst 
outlet Halfweg) 
 
16) Realiseer een P garage nabij de Koepel/NS werkplaats 

  
17) Sluit de openbare P-garage Station en transformeer deze als garage voor bewoners/bedrijven 
 
18) Realiseer twee (ondergrondse) fietsgarages op de Nieuwe Groenmarkt/Krocht (werk met werk 
maken) & het Houtplein/Grote Houtsraat 
 
19)Versnel de uitvoering van de beoogde fietsroutes genoemd in de SOR en realiseer voor fietsen meer 
parkeerplekken in de Binnenstad (zie ook het recente advies van de werkgroep Fietsparkeren) 
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Aan het college van Burgemeester en Wethouders      
van Haarlem 
Grote Markt 2 
-per email- 
 
onderwerp: uw brief 2017/503630          

 
Haarlem, 15 november 2017 

 
 
Geacht college, 
 
 
Wij danken u hartelijk voor uw uitvoerige reactie dd. 03/11/17 n.a.v. onze brief dd. 04/10/17. 
  
U meldt ons dat door u aan de meeste van de door ons genoemde maatregelen (zie eind blz. 2) wordt gewerkt. 
Dat vinden we fijn. Omdat wij echter nergens al deze projecten, werkzaamheden (?) in de programmabegroting, 
de gebiedsprogramma’s en andere openbare documenten kunnen lezen, verzoeken we u ons te laten weten 
waar deze lopende werkzaamheden worden vermeld in openbare documenten, welk proces zij ieder doorlopen, 
in welke fase deze zich nu bevinden en wanneer deze worden opgeleverd.  
Motie 30, door de raad recent aanvaard tijdens de besluitvorming over de Programmabegroting 2018-2022, 
sluit hier mooi op aan. 
 
U zou vele Haarlemmers, bewoners, ondernemers een grote dienst bewijzen met het instellen van een soort 
Mobiliteitsprogramma, wellicht als uitbreiding te beschouwen van Beleidsveld 5.1. Daaronder liggend zien wij 
een spoorboekje dat, met behulp van de SMART-principes, u, de raad én burgers inzicht geeft in de 
procesplanning en realisatie van de concrete maatregelen (inclusief visualisering daarvan middels infographics) 
op het gebied van bereikbaarheid en doorstroming gedurende de komende vier jaar. Uw formulering op blz. 
151 van de programmabegroting 2018-2022 “… door de bereikbaarheid van de stad en regio in stand te houden 
en waar mogelijk te verbeteren.” daagt immers uit tot aanpassing.  
 
U schrijft tevens dat de samenwerking in regioverband noodzakelijk is. Kunt u ons inzicht geven wat deze 
noodzakelijke samenwerking op mobiliteitsgebied in Zuid Kennemerland en de MRA de Haarlemmers de 
afgelopen jaren daadwerkelijk aan gerealiseerde maatregelen heeft opgeleverd? 
 
Op bladzijde 2 schrijft u ons dat het kan lijken of de gemeente Haarlem geen prioriteit aan mobiliteit en 
bereikbaarheid geeft. Uit ons bovenstaande citaat uit de programmabegroting 2018-2022, het Meerjaren 
Investeringsplan en diverse passages (onder meer punt 3, punt 4, punt 11) uit uw brief, de verslagen van de 
Kadernota van dit jaar, missen wij inderdaad bestuurlijke focus en een realisatiedrang om zaken als door ons 
geadviseerd voor elkaar te krijgen. 
  
Hoe zien anderen dit vraagstuk? Haarlemmers geven de bereikbaarheid van hun stad in het laatstgehouden 
Omnibusonderzoek (2016) een schamele 5.9 als waardering. 
Objectieve gegevens van TomTom bepaalden dat onze stad vorig jaar de nieuwe filehoofdstad van Nederland 
was geworden. De ‘Vitaliteitsbenchmark 2017’ van Goudappel Coffeng toont onder meer aan, naast veel 
positieve punten, dat de bereikbaarheid van onze stad een ernstig aandachtspunt is.  
 
Wij stellen het door u voorgestelde periodiek overleg op prijs, maar voor de door ons bepleite hogere 
versnelling zijn ook andere middelen nodig. 
Er moet dus echt iets aan maatregelen gebeuren, geloven wij. 
 
Graag maken we hierna puntsgewijs enkele korte opmerkingen bij de door u gegeven reactie. 
1 Bevriezing tarieven P garages. We blijven een structurele bevriezing van de tarieven P-garages bepleiten, 
gezien de huidige geleverde service en dienstverlening, omdat u schrijft dat er momenteel geen plannen zijn om 
de tarieven te verhogen. 
2 Route Kennemerbrug/Kennemerplein openhouden. U schrijft dat de route voorlopig open blijft. Wij bepleiten 
ook hier een structurele openstelling. 

http://werken-aan-projecten.nl/doel-project/smart-doel-formuleren/
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5 Leid bestemmingsverkeer binnenstad naar een logische P-route. Onze excuses voor de dubbele aanduiding van 
‘5’ in onze brief. Onze tweede 5 noemen we vanaf nu 5b.  Bij 5b bepleitten wij een omdraaiing van de RWS-
borden langs de A9 die verwijzen naar ‘Haarlem-Zuid’ en later naar ‘Haarlem’. Wij zien als gevolg hiervan een 
minder drukke Oudewegroute en een verbeterde aansluiting op de centrumgarages. U gaat helaas niet in op 
deze suggestie. 
9 De route Kruisweg voor bussen vervangen door de route Jansweg. Welke bezwaren zijn er tegen ons voorstel? 
Hierdoor is dit deel van de rode loper een echte vriendelijke loper voor wandelaars en fietsers, die niet vooral 
door bussen wordt benut. 
10 Doorgaand verkeer m.b.v. dynamisch verkeersmanagement beter om de stad leiden. U beschrijft hier enige 
vergezichten (bijvoorbeeld de ring via de A9) die de komende collegeperiodes naar ons inzicht niet worden 
gerealiseerd. Onze maatregelen hebben juist wel dat doel. We begrijpen dat bewoners tegen sommige 
voorstellen bezwaren zullen uiten. De raad en het college worden geacht algemene belangen te behartigen en 
belangen derhalve te wegen. 
Heeft u kennis van recente onderzoeken over welke doorgaande verkeerstromen hier aan de orde zijn?  
11 Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch-systeem. U dient met 
verwijzingsborden naar P-garages op te boksen tegen navigatisystemen als die van TomTom. Dat kunt u alleen 
‘winnen’ door intelligente en gebruiksvriendelijke oplossingen t.b.v. uw bezoekers. Het huidige systeem komt 
niet in de buurt van een slimme aanpak. TomTom brengt je bijvoorbeeld vanaf de Schipholweg op een slimmere 
route naar de Houtpleingarage dan de huidige verwijzingsborden. 
12 Goede doorstroming voor uitgaand en inkomend verkeer. Kunt u ons voorbeelden geven van uw 
‘optimumaanpak’ op dit gebied de laatste jaren? 
14 Verbreden van diverse wegen. Uw verwijzing naar de SOR stelt ons teleur. Er is geen enkel zicht op realisatie 
van die maatregelen terwijl wij juist realisatie van maatregelen bepleiten voor de komende vier jaar. 
Autobestuurders vanuit zuidelijke richting via de A9 om de noordkant van de stad te laten rijden moet erg veel 
comfort worden geboden om hun (westelijke) bestemming te bereiken. Welke onderzoeksgegevens 
ondersteunen deze route? En ook hier zullen slimmere navigatiesystemen alsdan andere keuzes aanbieden. 
 
Graag blijven we met u in gesprek omdat wij menen dat, na bestudering van uw brief, realisatie van onze 
wederzijds benoemde ambities in elk geval qua tempo flink verschillen. 
 
Met een vriendelijke groet, 
“023 Bereikbaar !” 
Maud Vroom (KHN/Haarlem), woordvoerder 
Industriekring Haarlem, Bruno Giebels, Haarlem Centraal, René Kint, Vereniging Eigenaren Binnenstad Haarlem, Frans Baars, Koninklijke 
Horeca Nederland, Haarlem, Hildo Makkes, de Haarlemse Cultuursector, Wieske Wijngaards, Haarlem Marketing, Esther Brasser, Wijkraad 
Sportheldenbuurt, Marije Schoonhoven, Wijkraad Heiliglanden / de Kamp, Annelie Bulsing, Wijkraad, Burgwal, Jan Huizinga, Wijkraad 
Vijfhoek, Raaks en Doelen, Dick Smit, Wijkraad Binnenstad, Hugo van der Wees 
p/a: bereikbaarheid023@xs4all.nl 

 

 
cc: de gemeenteraad, Centrum Management Groep, HD 
 
 
 

Maatregelen bereikbaarheid 023 
categorieën qua tijdvak van realisatie: 

a- 2017 
b-    2018 
c-     raads- en collegeperiode 2018-2022 
d-    de SOR-plannen 

         
          Voor alle maatregelen geldt dat deze zo veel mogelijk in      
          samenhang bezien dienen te worden.    
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a- 
1) Bevries de tarieven van de P-garages 

  
2) Houd de route Kennemerbrug/Kennemerplein open 
 
3) Voer de adviezen uit vermeld in de schouw bewegwijzering P-garages (oktober 2016) 
 
4) Voorbereiden verbreding Waarderweg 
 
5a) Bevorder de doorstroming op de Oudeweg route door de VRI systemen vanaf de Fly-over tot na de 
Prinsenbrug (en v.v.) op elkaar af te stemmen, rekening houdend met het langzame verkeer (fietsers, 
voetgangers). 
 
b- 
5b) Leid bestemmingsverkeer binnenstad naar een logische P-route (vergt overleg met RWS over 
omwisseling bebording/routes A9 ‘Haarlem-Zuid’ en ‘Haarlem’).  
 
6) Zorg dat inkomend en uitgaand verkeer naar en van onze P-garages de juiste richting inslaat 
 
7) Verbeter de bewegwijzering t.b.v. voetgangers van het NS station naar de binnenstad 

  (onze bezoekers moeten zich mede welkom voelen door de levendigheid in de stad) 
 
8) Verbeter het serviceniveau (o.a. toiletten) van onze P-garages 
 
9) Verleg de lijnbusroute van de Kruisweg (vrijhouden rode loper) naar de Jansweg/Parklaan  
 
c- 
10) Leid doorgaand verkeer om de binnenstad (binnenring Vondelweg en buitenring Velserboog) 
m.b.v. “dynamisch verkeersmanagement” (2011 Regionale Bereikbaarheidsvisie). Ontmoedig 
doorgaand verkeer aan de noordzijde van het station. 
 
11) Verbeter de bewegwijzering naar onze P-garages met een live-dynamisch-systeem (naar 
Maastrichts model) 

 
12) Zowel de stad uitgaand verkeer als inkomend verkeer dient een goede doorstroming te krijgen 

 
13) Realiseer, vervroegd, verdubbeling van de Waarderweg (pag. 17 concept-investeringsplan 2016-
2021; pag. 36 Concept-meerjarig gebiedsprogramma 2019-2023) 

  
14) De Oudeweg (met intact laten van de huidige in- en uitrijdroutes van de Sportheldenbuurt) en de 
Vondelweg verbreden; de Vondelweg rechtstreeks op de Westelijke Randweg doen aansluiten; Plan B: 
op de Jan Gijzenkade ruimte maken t.b.v. een route naar de Westelijke Randweg; de brug 
Spaarndamseweg/Vondelweg/Jan Gijzenkade verbreden 
 
15) Realiseer uitbreiding van capaciteit van het P&R gebied nabij NS Spaarnwoude (mede i.v.m. komst 
outlet Halfweg) 
 
16) Realiseer een P garage nabij de Koepel/NS werkplaats 

  
17) Sluit de openbare P-garage Station en transformeer deze als garage voor bewoners/bedrijven 
 
18) Realiseer twee (ondergrondse) fietsgarages op de Nieuwe Groenmarkt/Krocht (werk met werk 
maken) & het Houtplein/Grote Houtsraat 
 
19)Versnel de uitvoering van de beoogde fietsroutes genoemd in de SOR en realiseer voor fietsen meer 
parkeerplekken in de Binnenstad (zie ook het recente advies van de werkgroep Fietsparkeren) 

 



Gemeente Haarlem, Stadszaken
***
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Beste heer/mevrouw,

In uw brief d.d. 15 november 2017 vraagt u om verduidelijking van onze eerder 
gestuurde antwoordbrief d.d. 3 november jl.. U vraagt waar de genoemde 
maatregelen zijn terug te vinden in de programmabegroting,
meerjarengebiedsprogramma’s of andere openbare documenten en in welke fase zij 
zich nu bevinden. Verder wilt u meer inzicht in hetgeen de samenwerking met de 
regio tot nu toe concreet heeft opgeleverd voor Haarlem.
Daarnaast uit u nogmaals uw zorgen over het in uw optiek ontbreken van prioriteit 
voor bereikbaarheid in Haarlem en pleit u voor een speciaal mobiliteitsprogramma 
dat inzicht geeft in het totaal aan maatregelen dat de gemeente neemt op het gebied 
van mobiliteit.

In deze brief geven wij u zo goed mogelijk antwoord op al uw vragen. Omdat u in 
uw eerdere brieven heeft gevraagd om vooral in actie te komen en niet teveel tijd te 
besteden aan onderzoek, zullen wij dit op hoofdlijnen doen. Als u nog meer 
toelichting wenst, dan stellen wij voor dit mondeling te bespreken tijdens onze 
overleggen. Op deze manier zorgen we ervoor dat we ons beider tijd zo effectief 
mogelijk besteden.

Oordeel over bereikbaarheid
In uw brief verwijst u naar het TomTom fileonderzoek, de Vitaliteitsbenchmark en 
het omnibusonderzoek van 2016. In deze laatste heeft u gelezen dat Haarlemmers 
de bereikbaarheid van de stad met een 5,9 beoordelen. Om te beginnen een 
positieve noot. In tegenstelling tot hetgeen u gelezen heeft, beoordeelden de 
Haarlemmers de bereikbaarheid van de stad in het omnibusonderzoek van 2016 niet 
met een schamele 5,9, maar met een dikke voldoende (7,4). Vanaf 2007, toen men 
de bereikbaarheid een 6,5 gaf, is dit oordeel ieder jaar gestegen.
In de Vitaliteitsbenchmark voor Haarlem is, net als in andere populaire 
binnensteden, een relatief lage score te zien op het gebied van bereikbaarheid. In 
Haarlem komt dit vooral door de lage beoordeling op vindbaarheid van de

Gaarne bij beantwoording ons kenmerk vermelden. 
Bezoekadres: Zijlvest 39, Haarlem 
www.haarlem.nl



parkeergarages. Dit aandachtspunt hebben wij ons ter harte genomen en met behulp 
van de aanbevelingen uit een eerdere schouw met de Centrum Management Groep 
(CMG) is, binnen het huidige, beschikbare budget een aantal omissies in het 
parkeerverwijssysteem verholpen. Volgend jaar willen wij graag met u in gesprek 
op welke wijze dit parkeerverwijssysteem kan worden vernieuwd. Overigens zijn 
met een vernieuwing wel aanzienlijke kosten gemoeid, die op dit moment niet zijn 
begroot.
Wanneer het gaat om de autobereikbaarheid dan laat het TomTom fïleonderzoek 
over 2016 inderdaad een negatief beeld zien. Nader onderzoek naar de oorzaken 
hiervan bleek voor een belangrijk deel te liggen in het feit dat de A9 extra belast 
werd door de langdurige sluiting van de Velsertunnel en door de vertragingen als 
gevolg van de vervanging van de Buitenrustbruggen. Beide oorzaken waren 
gelukkig van tijdelijke aard. Recente snelheidsmetingen laten zien dat het verkeer 
ter hoogte van de Buitenrustbruggen inmiddels weer beter doorstroomt.

Vindbaarheid maatregelen in openbare stukken
In uw brief van 4 oktober jl. heeft u 20 maatregelen genoemd. Hiervan heeft het 
college in de brief van 3 november jl. aangegeven dat er in veel gevallen aan 
gewerkt wordt. Deze werkzaamheden zijn niet allemaal een-op-een terug te vinden 
in de programmabegroting of gebiedsprogramma’s. In veel gevallen is de maatregel 
een onderdeel van een groter geheel en niet terug te herleiden naar specifiek deze 
maatregel. In andere gevallen is het project nog in de fase van visie of onderzoek.
Er wordt dan aan gewerkt op hoofdlijnen, maar er is nog geen concreet project of 
uitvoeringsbudget. Om te komen tot (subsidie/budget voor) realisatie is onderzoek 
en visievorming echter wel een essentieel onderdeel. Ik begrijp dat dat voor u 
teleurstellend kan zijn, maar dat is nu eenmaal de werkwijze die is afgesproken.
In de tabel op bladzijde 4/5 wordt van de diverse maatregelen aangegeven waar 
deze onder vallen en in welke fase zij zich bevinden.
Aanvullend verwijs ik u naar de beantwoording van motie 30: ‘Beweging erin’, die 
is meegestuurd als bijlage bij deze brief.

Beantwoording aanvullende vragen over specifieke maatregelen
Wat betreft de specifieke vragen uit uw brief over de diverse maatregelen:
5b. Omdraaiing van de RWS-borden langs de A9 die verwijzen naar Haarlem-Zuid 
en later naar Haarlem.
Deze wens wordt meegenomen in het regionaal bewegwijzeringsplan dat het 
komende jaar wordt opgesteld vanuit de gemeenschappelijke regeling Zuid- 
Kennemerland.
9. De route Kruisweg voor bussen vervangen door de route Jansweg. Vraag: wat is 
hiertegen het bezwaar?
We begrijpen uw voorstel. Dit past ook in het beeld van de Structuurvisie Openbare 
Ruimte 2040 (SOR). Om die reden is in de eerdere brief aangegeven dat het 
voorstel wordt meegenomen bij de herontwikkeling van het stationsgebied. Het 
bezwaar om los hiervan een traject op te starten om de routering van de bussen in 
de huidige situatie anders vorm te geven, is niet efficiënt. Bovendien is er door de 
raad bewust voor gekozen om het aantal busbewegingen in de huidige situatie te 
spreiden over Jansweg en Kruisweg. Zoals in de eerdere brief beschreven is uit een 
recent gehouden evaluatie ook gebleken dat dit voor nu de beste routering is.



Haarlem
10. Doorgaand verkeer m.b.v. dynamisch verkeersmanagement beter om de stad 
heen leiden - vraag: zijn recente onderzoeken bekend over welke doorgaande 
■verkeersstromen hier aan de orde zijn?
In het kader van de Milieueffectrapportage van de Structuurvisie Openbare Ruimte 
(SOR) is het Haarlemse wegennetwerk in beeld gebracht voor de huidige situatie 
(2014) en 20301. Hierbij is tevens onderscheid gemaakt naar wel/niet doorgaand 
verkeer. Binnenkort vindt hier een vervolg op plaats, i.s.m. de provincie. Verder 
wordt de doorstroming op de routes gemonitord vanuit de provinciale 
verkeerscentrale waar de diverse verkeersinstallaties op aangesloten zijn en van 
waaruit ook het dynamisch verkeersmanagement wordt gecoördineerd. Indien 
gewenst kunnen deze cijfers mondeling worden toegelicht in één van onze 
overleggen.
12. Goede doorstroming voor uitgaand en inkomend verkeer. Kunt u ons 
voorbeelden geven van uw optimumaanpak op dit gebied de laatste jaren? 
Voorbeelden zijn de groene golf op de Waarderweg en de Schipholweg.
14. Verbreden van diverse wegen- verwijzing naar regioring. Welke 
onderzoeksgegevens ondersteunen deze route?
Dit komt voort uit de verkeersstudie van Goudappel Coffeng die is uitgevoerd in het 
kader van de Structuurvisie Openbare Ruimte.

1 De Milieueffectrapportage en bijlagen kunt u downloaden op 
https://www.sorhaarlem.nl/bestanden/



Voorgestelde maatregel Wordt hier 
(binnenkort) 

aan gewerkt?

Maatregel valt 
onder:

Fase Budget in 
begroting?

Planning
realisatie2

1 .Bevries tarieven p-garages Ja Parkeren3/
Moderniseren

Parkeren

n.v.t. 
(= huidige 

situatie)

Ja 2018

2. Route Kennemerbrug/Kennemerplein openhouden n.v.t. 
(= huidige 

situatie)

SOR n.v.t. n.v.t. n.v.t.

3.Uitvoering adviezen uit schouw bewegwijzering 
p-garages

Ja Parkeren Idee Deels (kleine 
aanpassingen)

2018 (deels)/ 
2019

5.VRI’s Fly-over-Prinsenbrug en w. beter op elkaar 
afstemmen, rekening houdend met langzaam verkeer

Ja Gebied Oost Onderzoek Deels (kleine 
aanpassingen)

2018

5b. Omwisselen borden A9 (Haarlem centrum) Ja Bereikbaarheids- 
visie Zuid- 

Kennemerland 
(Regionaal 

bewegwijzerings- 
plan)

Onderzoek Gemeenschappe 
lijke Regeling 

Zuid- 
Kennemerland

N.n.b.

6. Zorg ervoor dat inkomend/uitgaand verkeer p- 
garages de juiste richting inslaat

Ja (2018) Parkeren Idee Nee 2019

7. Verbeteren bewegwijzering voetgangers van NS 
station naar binnenstad

Ja (2018) Gebied
centrum/SOR

Idee Nee 2018/2019

8. Verbeteren serviceniveau van p-garages Ja (2018) Parkeren Idee Nee 2018/2019
9. Verleg lijnbusroute Kruisweg naar
Jansweg/Parklaan

Ja (2018) Gebied
centrum/SOR

Idee Nee N.n.b.

10. Doorgaand verkeer mbv DVM om stad heen 
leiden via Vondelweg en Velserverbinding (VV)

Ja (continu) Beheer openbare 
ruimte/SOR/ 

MIRT NO WA

Realisatie
(Vondelweg)

Visie
(Velser

verbinding)

Deels
(bestaande

verbindingen)

N.n.b.

11. Verbeter bewegwijzering van p-garages met live- 
dynamisch systeem (als in Maastricht)

Ja (2018) Parkeren Idee Nee 2019

2 Deze planning is alleen mogelijk als hier (tijdig) budget voor is.
3 Met Parkeren wordt Beleidsveld 5.2 Parkeren uit de begroting bedoeld. Hierbinnen valt zowel het auto- als het fietsparkeren. 
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Voorgestelde maatregel (vervolg) Wordt hier 
(binnenkort) 

aan gewerkt?

Maatregel valt 
onder:

Fase Budget in 
begroting?

Planning'1
realisatie^

rT
12. Zowel stad uitgaand als ingaand dient een goede 
doorstroming te krijgen

Ja Beheer openbare 
ruimte

Realisatie Ja ContimH

13. Realisatie verdubbeling Waarderweg Nee Gebied Oost Idee Nee N.n.b.
14. Oudeweg, Vondelweg en Jan Gijzenkade 
verbreden

Nee Gebied Oost/SOR 
(Oudeweg)

Visie Nee N.n.b.

15. Uitbreiding P&R capaciteit station Spaamwoude Ja Moderniseren
Parkeren

Visie Nee N.n.b.

16. P-garage nabij Koepel/NS werkplaats Ja Gebied Oost/SOR Visie Nee N.n.b.
17. Sluit openbare P-garage station, bestem deze 
uitsluitend voor bewoners & bedrijven

Ja Moderniseren
Parkeren/Gebied

centrum/SOR

Pilot/Visie Deels (pilot) 2018 (pilot)

18. Realiseer twee (ondergrondse)
fietsparkeergarages bij Nieuwe Groenmarkt & 
Houtplein

Ja Parkeren/SOR/ 
Gebied centrum

Visie Nee N.n.b.

19. Versnel uitvoering fietsroutes in SOR + meer 
fietsparkeerplekken in het centrum

Ja Parkeren/SOR/Ge 
bied centrum/ 

Bereikbaarheids- 
visie Zuid- 

Kennemerland

Visie Nee N.n.b.

4 Deze planning is alleen mogelijk als hier (tijdig) budget voor is.



Bereikbaarheidsmaatregelen gerealiseerd door samenwerking met regio 
Voorbeelden van bereikbaarheidsmaatregelen die de afgelopen jaren zijn 
gerealiseerd door subsidie en/of samenwerking met Rijk, Provincie, buurgemeenten 
en andere partners zijn o.a.:

Aanleg fly-over (Provincie)
Fietsstimulering Waarderpolder/Figeebrug (Beter Benutten, subsidie Rijk) 
Snelfietsroute Haarlem-Amsterdam (Fiets Filevrij, subsidie Rijk/Provincie) 
Verbeteren traject Waarderweg-Oudeweg (Oostweg) (Provincie)
Vervangen verkeerslichten Buitenrustbruggen (Provincie)
Extra treinen op Kennemerlijn (lobby met regio)
Extra nachttreinen sinds december 2016 (met medewerking van NS)
Circa 100 extra fietsparkeerplekken bij Rnet haltes (Provincie)
Diverse doorstromingsmaatregelen OV (OV-Investeringsagenda Provincie) 
Aanleg benuttingssysteem (HBF) voor stationsfietsenstallingen (ProRail) 
Capaciteitsuitbreiding busvervoer (samen met Provincie, vervoerregio 
Amsterdam en vervoerder)
Diverse herinrichtingen (o.a. Friese Varkenmarkt, Kinderhuisvest) (Provincie)

In 2013 is de Bereikbaarheidsvisie Zuid-Kennemerland opgesteld, inclusief een 
gemeenschappelijke financiële regeling voor de regio. De eerste jaren van de 
regeling hebben in het teken gestaan van het opbouwen van een programma en het 
gezamenlijk uitvoeren van verkennende onderzoeken. Onder andere naar een 
fietsverbinding tussen Haarlem en Velsen, een fietsverbinding tussen Haarlem en 
Hoofddorp en een aanpassing van het kruispunt Schipholweg/Amerikaweg. De 
komende jaren zullen hier de concrete resultaten van zichtbaar worden. Daarnaast 
wordt in Metropoolregio Amsterdam (MRA)verband gewerkt aan visies op het 
gebied van onder andere stedelijke bereikbaarheid en openbaar vervoer. Deze leiden 
op hun beurt ook weer tot een uitvoeringsprogramma met 
bereikbaarheidsmaatregelen waar Haarlem van kan profiteren.

Behoefte aan Mobiliteitsprogramma
Ik begrijp uw wens dat het in één oogopslag duidelijk is waar Haarlem op het 
gebied van mobiliteit aan werkt. Het zou inderdaad handig zijn als alle informatie 
gebundeld is in een Mobiliteitsprogramma. Tegelijkertijd geldt dit ook voor andere 
onderwerpen waar de gemeente aan werkt en waar nu geen apart programma voor 
is. Het zal afhangen van de keuzes van de nieuwe coalitie hoe zij hier mee om wil 
gaan.

In uw brief heeft u aangegeven dat u graag ingaat op onze uitnodiging om een 
aantal keer per jaar bij elkaar te komen, om de ontwikkelingen op het gebied van 
bereikbaarheid te bespreken. We kunnen het dan ook hebben over de 
mogelijkheden om eikaars krachten te benutten bij het (sneller) realiseren van de 
gewenste bereikbaarheidsmaatregelen. Ons voorstel is om dit zo spoedig mogelijk 
te regelen in 2018, zodat we van brieven schrijven over kunnen gaan op gesprek.

Met vriendelijke groet,

R. Koning
hoofd afdeling Beheer en Beleid Openbare Ruimte
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